

國立臺灣大學生醫電子與資訊學研究所博士論文審查辦法
Regulations for PhD Dissertation Review
Graduate Institute of Biomedical Electronics and
Bioinformatics, National Taiwan University

※ 適用所有在學生 Applicable to all currently enrolled students

英文譯本僅供參考，文義如與中文版有歧異，概以中文版為準。

The English version is provided for reference only.

The Chinese version shall prevail in case of any discrepancies between the English and Chinese versions

- 一、博士班研究生通過資格考後，必須依序通過「論文計畫審查」以及「論文審查」，始可進行論文口試。

After passing the qualifying examination, Ph.D. students must sequentially pass the "Dissertation Proposal Review" and the "Paper Review" before taking the final oral examination (degree defense).

二、論文計畫審查 (proposal) Dissertation Proposal Review：

1. 學生於通過資格考後需提出論文計畫審查，由指導教授及所長會同聘定本校教授、副教授、助理教授四人（含）以上組成委員會審查，其中本所專任教師至少三人（含）以上。

After passing the qualifying examination, students must apply for the dissertation proposal review. A committee of four or more members (including professors, associate professors, and assistant professors from NTU) shall be jointly appointed by the advisor and the institute director, with at least three full-time faculty members from this Institute.

2. 審查方式由審查委員就論文計畫內容進行口試。

The review shall be conducted via an oral examination based on the content of the dissertation proposal.

3. 每人以考試兩次為限，未通過者應即退學。

Each student is allowed a maximum of two attempts. Students who fail both attempts shall be dismissed from the university.

4. 若變更指導教授，則論文計畫審查必須重新辦理。學生需於論文計畫審查兩週前，提供原指導教授參考，原指導教授如有疑議，需於一週內向所長提出，由所長協調相關事宜。

If a student changes their advisor, the dissertation proposal review must be retaken. The student must provide the proposal to the former advisor two weeks prior to the review for reference. If the former advisor has any objections, they must raise them to the Institute Director within one week, and the Director will coordinate the matter.

5. 申請博士論文考試須先經考試資格審查通過，論文計畫審查和博士論文學位考試不可於同一學期內舉行。

Applying for the doctoral dissertation defense requires passing the qualification review first. The dissertation proposal review and the final doctoral degree defense cannot be held within the same semester.

三、論文審查 (paper review)：

博士論文著作及研究成果必須經過招生及學術委員會審查同意，合於下列條件之一，始可進行口試。

The student's doctoral publications and research achievements must be reviewed and approved by the Admissions and Academic Affairs Committee. To be eligible for the final oral defense, the student must meet at least one of the following criteria:

1. 至少一篇期刊論文為高水準國際期刊所接受或明顯的被評為可能接受。
At least one journal paper accepted or clearly evaluated as likely to be accepted by a high-level international journal.
2. 至少發表兩篇高水準的國際會議論文，且該兩篇會議論文的全文已分別投稿至高水準國際期刊。
At least two high-level international conference papers published, provided that full-text versions of both conference papers have been individually submitted to high-level international journals.
3. 其他具體貢獻（包括審查中之論文、實作、專利…等）。
Other specific achievements (including manuscripts under review, implementations, patents, etc.).

上述第 1、2 項中，論文必須註明本所為第一論文發表單位，且該學生必須為指導教授除外之第一作者，何者屬高水準國際期刊以及高水準國際會議，由招生及學術委員會認定。第 3 項之其他具體貢獻，由招生及學術委員會視該研究之領域及性質，另組委員會審查。

For criteria 1 and 2 above, the paper must explicitly list this Institute as the primary affiliated institution, and the student must be the first author (excluding the advisor).

What constitutes a "high-level international journal" or "high-level international conference" shall be determined by the Admissions and Academic Affairs Committee. For criterion 3 (other specific achievements), the committee will form a separate panel for evaluation based on the field and nature of the research.

四、本規定其他未盡事宜悉依本所、本院、本校及教育部規定辦理。經招生及學術委員會會議核備後施行。

Any matters not covered by these regulations shall be handled in accordance with the regulations of the Institute, College, University, and the Ministry of Education. These regulations shall take effect upon approval and archiving by the Admissions and Academic Affairs Committee meeting.